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Innspill - oppdatering av forvaltningsplaner for norske havområder 

 
Vedtatt av Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023, sak 2/23 
Saksnummer 23/19603-5 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø gir følgende innspill til arbeidet med 
forvaltningsplaner for norske havområder: 
 

1. Agder har betydelige ressurser knyttet til utvikling av teknologi knyttet til utbygging 
av havbasert vindkraft i områdene utenfor Sør-Norge. 
 

2. SVO–områdene (Særlig Verdifulle og sårbare Områder) er beskrevet i 
faggrunnlaget utarbeidet av Faglig Forum. De ulike SVOene har ulike 
utgangspunkt, og det er viktig at definisjonen av slike områder ikke automatisk 
setter stopp for bruk av disse områdene.    
 

3. Statsforvalteren i Agder, sammen med en rekke andre regionale krefter, har nylig 
etablert prosjektet «SOS Skagerrak». Dette prosjektet må bli en viktig bidragsyter i 
oppdateringen av forvaltningsplanene for norske havområder. 
 

4. Kystsoneplanlegging etter plan- og bygningsloven i Agder må bli en viktig del i 
utviklingen av våre havområder. Sammenhengen mellom de indre og de ytre 
delene av kyst og havområdene må vektlegges i det videre utviklingsarbeidet. Dette 
gjelder også i forhold til regional vannforvaltningsplan. 
 

5. Oppstart av det landsomfattende prosjektet «Marine grunnkart» vil være viktig for å 
optimalisere planlegging i kystsonen. Sammen med en videreføring av arbeidet 
knyttet til prosjektet «Mareano» vil dette samlet gi et svært mye bedre 
kunnskapsgrunnlag enn vi har i dag. 
 

6. I det videre utviklingsarbeidet må mulig flerbruk av havarealer inngå i 
forvaltningsplaner. Spesielt med hensyn til matproduksjon i havvindparker. 
 

7. Kunnskapsgrunnlaget som skal ligge til grunn for planlegging i kyst- og 
havområdene i dag er for dårlig. Det er derfor viktig at det settes inn ytterligere 
ressurser for å utvikle kunnskapsgrunnlaget videre og sikre at akvakultur, fiskeri, 
vannforvaltning og biologisk mangfold ikke blir berørt / forringet av havbasert 
vindkraft. Det bør være en prioritet å ivareta havet som matfat. 

 
 
 
 
Sammendrag 
 
Skagerrak og Nordsjøen er på kort sikt kanskje det viktigste havområdet i Norge å finne 
løsninger for, skal vi unngå like dårlige miljøtilstander som i Oslofjorden. Vi må ha 
samarbeid mellom en rekke aktører for å oppnå disse løsningene. Å se alle kartleggings- 
og planprosesser i sammenheng er svært viktig. 
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Agder fylke og dets kommuner, næringsliv og forskningsinstitusjoner skal bidra til å utvikle 
våre havområder (Skagerrak) til en bærekraftig ressurs for utvikling og vern. 
 
 
Vurderinger 
 
I sjøområdene utenfor Agder er det en rekke interesser og sammenhenger som må sees i 
forhold til hverandre. Disse er eksempelvis miljøhensyn, havvind, akvakultur, fiskeri, 
vannforvaltning og biologisk mangfold. 
 
Det meste av havområdet som utgjør Skagerrak er satt av som et framtidig Særlig 
Verdifullt og sårbart Område (SVO). Dette området skiller seg ut fra flere av de øvrige 
SVOene i våre havområder. Det anses som viktig at det ikke automatisk settes en stopper 
for bærekraftige etableringer i disse områdene. 
 
Når det gjelder havvind har Agder en rekke miljøer som er langt framme i forhold til 
utvikling av teknologi knyttet til denne industrien. Det er viktig at disse miljøene tas med på 
råd i utviklingen av en norsk havvindproduksjon. Det er også et viktig arbeid som foregår i 
mange kystkommuner i Agder der det legges til rette for en arealmessig utvikling av 
vindkraftprosjekter til havs. 
 
Prosjektet «SOS Skagerrak» vil bli viktig i arbeidet med å gjøre våre havområder 
livskraftige i årene som kommer. «SOS» er forkortelse for Sammen Om Skagerrak og 
forente krefter vil være med på en bærekraftig forvaltning og utvikling av våre nære 
havområder. Flere kommuner er i gang med arbeid som vil ligge i bunn for denne ønskede 
utviklingen. En framtidsrettet planlegging av arealene langs kysten og til havs henger nært 
sammen. Det er en forutsetning for å gjøre disse arealene bærekraftige at det 
samarbeides mellom kommunalt og statlig nivå når det gjelder planlegging.  
 
Fylkeskommunedirektøren mener at kunnskapsgrunnlaget som skal ligge til grunn for 
planlegging i kyst- og havområdene i dag er for svakt. Det er derfor viktig at det settes inn 
ressurser for å utvikle dette kunnskapsgrunnlaget. Norges Geologiske Undersøkelse 
(NGU), Havforskningsinstituttet (HI) og Norges Kartverk har sammen tatt initiativ til 
gjennomføring av et nasjonalt prosjekt som skal kartlegge havbunnen i våre nære 
kystområder (i plan- og bygningslovens kompetanseområde). Prosjektet har allerede 
gjennomført piloter i tre ulike områder i landet. Dataene som har kommet ut av dette 
prosjektet har vist seg å være svært verdifulle i regional og lokal kystsoneplanlegging. 
 
I havområdene utenfor plan- og bygningsloven sitt ansvarsområde er kartleggingen knyttet 
til bla. prosjektet Mareano. Dette er et kartleggingsprogram for alle våre havområder. 
Skagerrak-kysten har dessverre ikke i tilstrekkelig grad vært prioritert her og det vil være 
en forutsetning for best mulig kartlegging at dette blir gjort. 
 
 
Konklusjon 
 
Kommunene i Agder har en stor interesse for å utvikle våre (rene) havområder til beste for 
en bærekraftig utvikling. Også næringslivet i regionen har sterke ressurser for å være med 
på å utvikle våre havområder på en bærekraftig måte. 
 
SVOer i våre havområder er områder der man av ulike grunner må være særlig varsom i 
forhold til bruk i utviklingssammenheng. Forvaltningsplanene for havområdene må likevel 
ikke sette en automatisk stopper for bærekraftige etableringer. 
 
Prosjektet SOS Skagerrak, som gjennomføres i regi av Statsforvalteren i Agder med flere, 
vil i stor utstrekning bidrag til planleggingen av våre sørlige havområder. 

https://www.mareano.no/
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Fylkeskommunedirektøren mener at vi må ha en forsterket satsing på planlegging i 
havområdene nært kysten gjennom økt satsing i forhold til kystsoneplanlegging etter plan- 
og bygningsloven. Dette arbeidet må gå hånd i hånd med planleggingen av havområdene 
utenfor grunnlinjen (+ en nautisk mil), som foregår i regi av staten. 
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Møteprotokoll 

Hovedutvalg for næring, kultur og miljø  
 
Dato: 18.10.2023  
Tid 10:30-14.30 
Sted: Møterom: Fylkesutvalgssalen, Tordenskjoldsgate 65, 

Kristiansand  
 
 
Møtende medlemmer: 
Navn Funksjon Parti Vara for 
Torunn Ostad Leder i utvalg H  
Hannah Teigland Utvalgsmedlem H  
Beate Marie Johnsen Varamedlem V Ivar 

Bergundhaugen 
Mikkel Røed Nesse Utvalgsmedlem H  
Raymond Bærø Utvalgsmedlem KrF  
Margit Dale Utvalgsmedlem Sp  
Solveig Helljesen Utvalgsmedlem Ap  
Jason Alexander Kannemeyer Utvalgsmedlem Sv  
Steinar Rørvik Utvalgsmedlem FrP  
Marit Grefstad Utvalgsmedlem Ap  
Kjell Erik Sandvik Utvalgsmedlem NIP  
 
 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Kristin Tofte Andresen  Fylkesdirektør, næring, kultur og kulturminnevern 
 
 
Ingen merknader til innkalling og saksliste. 
 
Protokollfører: politisk sekretariat, ved Marion Erichsen   
 
10.40 Orientering om 2. tertial v/ fylkesdirektør økonomi og styring, Lise Solgaard 
11.45 Orientering om kultur 
 Orientering om næring 
 Orientering om miljø 
12.45 Behandling av utvalgssaker 
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Saker til behandling 
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Eventuelt 

   
 
Kristiansand, den 19.10.2023 
 
 
Torunn Ostad 
Leder i utvalg 
  



  side 3 av 15 

Saker til behandling 

 
 
1/23 Forslag til fordeling av prosjektstøttemidler til kystkultur, 
uthavn og kulturrute, reviderte søknader kategori 2 
 
 
Arkivsak-dok. 23/10750-4 
Saksbehandler Hege Kristin Martinsen 
 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023 1/23 

 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak 
 
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar å fordele midler til prosjekter 
som har søkt på prosjektstøtteordning for uthavner, kystkultur og kulturrute i henhold 
til tabell under. 
 
 
Søker Prosjekt Tildeling 
Risør kommune Sundaleid 450 000 
Frida Marie Federsen og Espen 
Moseidfjord 

Serveringstilbud på Lyngør 
skole 

200 000 

Kote Null Kystkulturweekend 300 000 
Wannado Kulturvandring med historisk 

båt 
300 000 

Bratteklev skipsverft Smia som formidlingsarena 200 000 
Mandal trebåt og motorforening Port of slow motion 400 000 
Smaabyen Flekkefjord Levende uthavner på Hidra 1 000 000 
Aust-Agder museum og arkiv Infrastruktur Merdø 0 
Totalt  2 850 000 

 
 
 
 
 
Møtebehandling i Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023: 
 
Møtebehandling 
Representanten Torunn Ostad (H) erklæres inhabil i saken.   
Nestleder Ivar Bergundhaugen (V) har forfall. 
Representanten Hannah Teigland(H) ble enstemmig valgt til sette utvalgsleder. 
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Hege Kristin Martinsen orienterte om spørsmål og presiseringer som kom opp i 
møtet. 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt. 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø - vedtak  
Hovedutvalg for kultur, folkehelse og frivillighet vedtar å fordele midler til prosjekter 
som har søkt på prosjektstøtteordning for uthavner, kystkultur og kulturrute i henhold 
til tabell under. 
 
 
Søker Prosjekt Tildeling 
Risør kommune Sundaleid 450 000 
Frida Marie Federsen og Espen 
Moseidfjord 

Serveringstilbud på Lyngør 
skole 

200 000 

Kote Null Kystkulturweekend 300 000 
Wannado Kulturvandring med historisk 

båt 
300 000 

Bratteklev skipsverft Smia som formidlingsarena 200 000 
Mandal trebåt og motorforening Port of slow motion 400 000 
Smaabyen Flekkefjord Levende uthavner på Hidra 1 000 000 
Aust-Agder museum og arkiv Infrastruktur Merdø 0 
Totalt  2 850 000 

 
 
 
 
 
 
 
 
2/23 Innspill - oppdatering av forvaltningsplaner for norske 
havområder 
 
 
Arkivsak-dok. 23/19603-5 
Saksbehandler Steinar Randby 
 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023 2/23 

 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø gir følgende innspill til arbeidet med 
forvaltningsplaner for norske havområder: 
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1. Agder har betydelige ressurser og kompetanse knyttet til utvikling av teknologi 

for utbygging av havbasert vindkraft i områdene utenfor Sør-Norge. Det er 
viktig at disse miljøene tas med på råd i utviklingen av norsk 
havvindproduksjon. 
 

2. Områdene som er definert som særlig verdifulle og sårbare områder (SVO) 
har ulike utgangspunkt. Det er viktig at en slik definisjonen heller ikke i 
fremtiden legger automatiske begrensninger på aktivitet og bruk i disse 
områdene.    
 

3. Statsforvalteren i Agder har, sammen med en rekke andre regionale aktører, 
nylig etablert prosjektet «SOS Skagerrak». Dette prosjektet må bli en viktig 
bidragsyter i oppdateringen av forvaltningsplanene for norske havområder. 
 

4. Kystsoneplanlegging etter plan- og bygningsloven vil være en viktig del i 
utviklingen av våre havområder. Sammenhengen mellom de indre og de ytre 
delene av kyst og havområdene må vektlegges i det videre utviklingsarbeidet, 
og det gjelder også for oppfølgingen av regional vannforvaltningsplan. 
Planbehovet for kystsonen må vurderes i regionale og kommunale 
planstrategier.  
 

5. Oppstart av det landsomfattende prosjektet «Marine grunnkart» vil være viktig 
for å optimalisere planlegging i kystsonen. Sammen med en videreføring av 
arbeidet knyttet til prosjektet «Mareano» vil dette samlet gi et svært mye bedre 
kunnskapsgrunnlag enn det man har i dag. Hovedutvalget ber om at 
kartlegginger i Skagerak blir prioritert fremover. 

 
 
 
Møtebehandling i Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023: 
 
Møtebehandling 
 
Representanten Hannah Teigland (H) foreslo følgende: 
Nytt pkt. 6. 
I det videre utviklingsarbeidet må mulig flerbruk av havarealer inngå i 
forvaltningsplaner. Spesielt med hensyn til matproduksjon i havvindparker.  
 
Representanten Margit Dale (Sp) foreslo følgende presisering tilleggspunkt. 
Kunnskapsgrunnlaget som skal ligge til grunn for planlegging i kyst- og havområdene 
i dag er for dårlig.  
Det er derfor viktig at det settes inn ytterligere ressurser for å utvikle 
kunnskapsgrunnlaget videre og sikre at akvakultur, fiskeri, vannforvaltning og 
biologisk mangfold ikkje vert berørt/ forringa av havbasert vindkraft.  
 
Det bør vere en prioritet å ivareta havet som matfat.   
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Votering 
Punktvis votering: 
 
Fylkeskommunedirektørens punkt 1. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til punkt 2. 
Vedtatt mot 2 stemmer (Jason Alexander Kannemeyer, SV og Steinar Rørvik, FrP) 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til 3, 4 og 5. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Representantens Hannah Teigland’s (H) forslag til nytt punkt 6. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Representantens Margit Dale’s (Sp) forslag til nytt punkt 7. 
Enstemmig vedtatt. 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø - vedtak 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø gir følgende innspill til arbeidet med 
forvaltningsplaner for norske havområder: 
 

1. Agder har betydelige ressurser og kompetanse knyttet til utvikling av teknologi 
for utbygging av havbasert vindkraft i områdene utenfor Sør-Norge. Det er 
viktig at disse miljøene tas med på råd i utviklingen av norsk 
havvindproduksjon. 
 

2. Områdene som er definert som særlig verdifulle og sårbare områder (SVO) 
har ulike utgangspunkt. Det er viktig at en slik definisjonen heller ikke i 
fremtiden legger automatiske begrensninger på aktivitet og bruk i disse 
områdene.    
 

3. Statsforvalteren i Agder har, sammen med en rekke andre regionale aktører, 
nylig etablert prosjektet «SOS Skagerrak». Dette prosjektet må bli en viktig 
bidragsyter i oppdateringen av forvaltningsplanene for norske havområder. 
 

4. Kystsoneplanlegging etter plan- og bygningsloven vil være en viktig del i 
utviklingen av våre havområder. Sammenhengen mellom de indre og de ytre 
delene av kyst og havområdene må vektlegges i det videre utviklingsarbeidet, 
og det gjelder også for oppfølgingen av regional vannforvaltningsplan. 
Planbehovet for kystsonen må vurderes i regionale og kommunale 
planstrategier.  
 

5. Oppstart av det landsomfattende prosjektet «Marine grunnkart» vil være viktig 
for å optimalisere planlegging i kystsonen. Sammen med en videreføring av 
arbeidet knyttet til prosjektet «Mareano» vil dette samlet gi et svært mye bedre 
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kunnskapsgrunnlag enn det man har i dag. Hovedutvalget ber om at 
kartlegginger i Skagerak blir prioritert fremover. 
 

6. I det videre utviklingsarbeidet må mulig flerbruk av havarealer inngå i 
forvaltningsplaner. Spesielt med hensyn til matproduksjon i havvindparker.  
 

7. Kunnskapsgrunnlaget som skal ligge til grunn for planlegging i kyst- og 
havområdene i dag er for dårlig.  
Det er derfor viktig at det settes inn ytterligere ressurser for å utvikle 
kunnskapsgrunnlaget videre og sikre at akvakultur, fiskeri, vannforvaltning og 
biologisk mangfold ikkje vert berørt/ forringa av havbasert vindkraft.  

 
Det bør vere en prioritet å ivareta havet som matfat. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
3/23 Uttalelse til kulturminneplan for Kristiansand kommune - 2022-
2033 
 
 
Arkivsak-dok. 23/20408-2 
Saksbehandler Margarita Hornung 
 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023 3/23 

 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak 

1. Agder fylkeskommune mener kulturminneplanen for Kristiansand er i tråd med 
regionale og nasjonale føringer. Planen ivaretar kommunens kulturminner på en 
god måte og er et godt grunnlag for videre arbeid. 

2. Agder fylkeskommune ber Kristiansand kommune ta hensyn til de innspill og 
bemerkninger som er nevnt under avsnittet vurderinger. 
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Møtebehandling i Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023: 
 
Møtebehandling 
 
Representanten Beate Marie Johnsen (V) foreslo følgende: 
Forslag til tillegg i saksfremlegget 
 
s. 3 under vurderinger nytt kulepunkt legges til: 
 

• Riksantikvarens rapport "Kulturhistoriske landskap av nasjonal interesse, 
KULA-områder Agder, landskap, kulturmiljø" fra 2021 

s. 4 nytt kulepunkt 
• På side 35 i planen nevnes tyske anlegg etter krigen som fikk en rolle under 

den kalde krigen. Her bør Luftforsvarets radaranlegg, Stasjon Møvig i 
Sandvigheia nevnes.  
 

s. 5 tillegg i kulepunkt øverst på siden 
• KULA området bør vises i kommuneplanens arealdel som hensynssone c) 

med særlige hensyn til landskap/bevaring av kulturmiljø og med retningslinjer 
og generelle bestemmelser for å ivareta verdiene og sette rammer for 
arealbruken 

 
 
Votering 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak i 2 punkter ble enstemmig vedtatt med 
representanten Beate Marie’s (V) tillegg. 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø - vedtak 

1. Agder fylkeskommune mener kulturminneplanen for Kristiansand er i tråd med 
regionale og nasjonale føringer. Planen ivaretar kommunens kulturminner på en 
god måte og er et godt grunnlag for videre arbeid. 

2. Agder fylkeskommune ber Kristiansand kommune ta hensyn til de innspill og 
bemerkninger som er nevnt under avsnittet vurderinger. 

 
s. 3 under vurderinger nytt kulepunkt legges til: 
 

• Riksantikvarens rapport "Kulturhistoriske landskap av nasjonal interesse, 
KULA-områder Agder, landskap, kulturmiljø" fra 2021 

s. 4 nytt kulepunkt 
• På side 35 i planen nevnes tyske anlegg etter krigen som fikk en rolle under 

den kalde krigen. Her bør Luftforsvarets radaranlegg, Stasjon Møvig i 
Sandvigheia nevnes.  
 

s. 5 tillegg i kulepunkt øverst på siden 
• KULA området bør vises i kommuneplanens arealdel som hensynssone c) 

med særlige hensyn til landskap/bevaring av kulturmiljø og med retningslinjer 

https://ra.brage.unit.no/ra-xmlui/handle/11250/2723709
https://ra.brage.unit.no/ra-xmlui/handle/11250/2723709
https://www.fvn.no/mening/kronikk/i/JQ4d1j/sandvigsheia-1000-aars-forsvarshistorie
https://www.fvn.no/mening/kronikk/i/JQ4d1j/sandvigsheia-1000-aars-forsvarshistorie
https://ra.brage.unit.no/ra-xmlui/handle/11250/2723709
https://ra.brage.unit.no/ra-xmlui/handle/11250/2723709
https://www.fvn.no/mening/kronikk/i/JQ4d1j/sandvigsheia-1000-aars-forsvarshistorie
https://www.fvn.no/mening/kronikk/i/JQ4d1j/sandvigsheia-1000-aars-forsvarshistorie
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og generelle bestemmelser for å ivareta verdiene og sette rammer for 
arealbruken. 

 
 
 
 
 
 
4/23 Fylkeskulturprisen 2023. Oppnevning av jury. 
 
 
Arkivsak-dok. 23/21580-14 
Saksbehandler Anne Tone Hageland 
 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023 4/23 

 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø oppnevner følgende tre politikere til jury for 
årets fylkeskulturpris:  
 
 
 
Møtebehandling i Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023: 
 
Møtebehandling 
Representanten Torunn Ostad (H) orienterte. 
 
Representantene Solveig Helljesen (Ap), Steinar Rørvik (FrP) og Margit Dale (Sp) ble 
foreslått. 
 
Votering 
Enstemmig vedtatt. 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø - vedtak  
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø oppnevner følgende tre politikere til jury for 
årets fylkeskulturpris:  
 
Solveig Helljesen (Ap), Steinar Rørvik (FrP) og Margit Dale (Sp) 
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5/23 Tildeling av midler til restaureringsprosjekt i Strengselva i 
Tvedestrand kommune 
 
 
Arkivsak-dok. 23/22365-1 
Saksbehandler Tanja Øverland 
 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023 5/23 

 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø vedtar å bevilge 700 000 kroner til 
restaurering av Strengselva i Tvedestrand kommune. Tilskuddet tas fra midler avsatt 
til vannforvaltning.  
 
 
 
Møtebehandling i Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023: 
 
Møtebehandling 
Tanja Øverland orienterte. 
 
Representanten Margit Dale (Sp) foreslo følgende tilleggsframlegg: 
Det understrekes at viss det vert skade eller bortfall på matjord/ landbruksjord under 
restaurering må det gjenopprettes og restaurerast så det vert i lik stand som før. 
 
Votering 
Representanten Margit Dale’s (Sp) tilleggforslag til fylkeskommunedirektørens forslag 
ble vedtatt mot 1 stemme (Jason Alexander Kannemeyer, Sv) 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø - vedtak  
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø vedtar å bevilge 700 000 kroner til 
restaurering av Strengselva i Tvedestrand kommune. Tilskuddet tas fra midler avsatt 
til vannforvaltning.  
Det understrekes at viss det vert skade eller bortfall på matjord/ landbruksjord under 
restaurering må det gjenopprettes og restaurerast så det vert i lik stand som før. 
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6/23 Grønt industriløft Agder 
 
 
Arkivsak-dok. 23/22545-1 
Saksbehandler Trond S. Kristiansen 
 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023 6/23 
2 Fylkestinget 24.10.2023 20/23 

 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til vedtak 
 
Fylkestinget vedtar følgende 

1. Agder fylkeskommune tar regjeringens arbeid med veikart for grønt industriløft 
til orientering. 

2. Det er avgjørende at det videre arbeidet med grønt industriløft er i tråd med 
FNs bærekraftsmål.  

3. Agder fylkeskommune skal gjennom sin deltagelse i regionale samarbeid 
aktivt bidra til å oppfylle veikart for grønt industriløft på Agder.  

4. Nye og tilstrekkelige nasjonale rammevilkår må raskt på plass om Norge skal 
lykkes med grønt industriløft. 

5. Prisen på fornybar kraft er avgjørende om Norge skal nå målsetningene med 
veikart for grønt industriløft 

a. Regjeringen må raskt ta grep slik at industrien i prisområdet Sørlandet 
får tilgang på kraft til konkurransedyktige priser. 

b. Fylkestinget støtter forslagene som regionalpolitisk industrigruppe i 
Agder har oversendt regjeringen om kraftpolitikken. 

 
 
 
Møtebehandling i Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023: 
 
Møtebehandling 
Trond S. Kristiansen og Kristin Tofte Andresen orienterte på spørsmål vedr.: 
- Kraftoverføring  
- Regional industrigruppe 
- Hydrogen(intensjonsavtaler) 
- PPA-kontrakter 
 
Representanten Hannah Teigland (H) foreslo følgende: 
Stryk pkt. 5 b 
 
Representanten Torunn Ostad (H) foreslo følgende: 
Punkt 4 endres til: 
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For å lykkes med grønt industriløft er det avgjørende at nasjonale myndigheter og 
statsforvalter samarbeider med regionen om viktige rammevilkår, som tilgang på 
fornybar kraft, infrastruktur og tilgang på næringsarealer. 
 
Representanten Beate Marie Johnsen (V) foreslo følgende: 
Nåværende p.4: Nye og tilstrekkelige nasjonale rammevilkår må raskt på plass om 
Norge skal lykkes med grønt industriløft. 
Endres til: 
p.4 Nasjonale rammevilkår, forskrifter og retningslinjer som ivaretar utfordringer og 
mangler i dagens situasjon, må raskt på plass for å sikre et grønt industriløft. 
  
Nytt p. 5 (foreslått p.5 blir p.6). Agder ønsker å være i førersetet når det gjelder grønt 
industriløft, også i produksjon av hydrogen. Det må raskt innføres intensiver til å bytte 
ut fossile energiformer med fornybare energiformer, for å bidra til omstilling og gi 
konkurransemulighet for markedsaktører. 
 
Representanten Steinar Rørvik (FrP) fremmet følgende:  
Tillegg til sak 6/23 
5a 
 
Får tilgang til nye kraftkilder til konkurransekraftige priser 
 
 
Votering 
Punktvis votering: 
 
Fylkeskommunedirektørens forslag til punkt 1, 2 og 3 ble enstemmig vedtatt. 
 
Representanten Beate Marie Johnsen’s (V) og Torunn Ostad’s (H) endringsforslag i 
punkt 4 ble satt opp mot fylkeskommunedirektørens forslag. 
Vedtatt mot 1 stemme (Jason Alexander Kannemeyer, SV). 
 
Representantens Beate Marie Johnsen’s (V) forslag til nytt punkt 5 ble satt opp mot 
Fylkeskommunedirektørens forslag.  
Enstemmig vedtatt. 
 
Representanten Hannah Teiglands’s (H) forslag til punkt 5 b settes opp mot 
fylkeskommunedirektørens forslag.  
Enstemmig vedtatt. 
 
Representanten Steinar Rørvik’s (FrP) forslag til punkt 5 a settes opp mot 
fylkeskommunedirektørens forslag.  
Falt, mot 3 stemmer (Steinar Rørvik, FrP, Mikkel Røed Nesse, H og Torunn Ostad, 
H) 
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Hovedutvalg for næring, kultur og miljø - vedtak  
1. Agder fylkeskommune tar regjeringens arbeid med veikart for grønt industriløft 

til orientering. 
2. Det er avgjørende at det videre arbeidet med grønt industriløft er i tråd med 

FNs bærekraftsmål.  
3. Agder fylkeskommune skal gjennom sin deltagelse i regionale samarbeid aktivt 

bidra til å oppfylle veikart for grønt industriløft på Agder.  
4. Nasjonale rammevilkår, forskrifter og retningslinjer som ivaretar utfordringer og 

mangler i dagens situasjon, må raskt på plass for å sikre et grønt industriløft. 
5. Agder ønsker å være i førersetet når det gjelder grønt industriløft, også i 

produksjon av hydrogen. Det må raskt innføres intensiver til å bytte ut fossile 
energiformer med fornybare energiformer, for å bidra til omstilling og gi 
konkurransemulighet for markedsaktører. 

a. Regjeringen må raskt ta grep slik at industrien i prisområdet Sørlandet 
får tilgang på kraft til konkurransedyktige priser. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Orienteringssaker 

 
 
1/23 Innvilget søknad om dispensasjon for skadeutbedring av 
nord/østre brygge - Store Torungen fyr 
 
 
Arkivsak-dok. 22/22749-5 
Saksbehandler Yvonne Fernmar Willumsen 
 
Behandlet av  Møtedato Saknr 
1 Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023 1/23 

 
 
Følgende tas til orientering: 
Ifølge delegeringsreglement for Agder fylkeskommune skal dispensasjoner etter 
kulturminneloven som gjelder § 8 og § 15a legges frem som orienteringssaker. 
Avdeling for Kulturminnevern og kulturturisme har mottatt søknad om dispensasjon 
og fattet vedtak jf. vedlagte brev. 
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Møtebehandling i Hovedutvalg for næring, kultur og miljø 18.10.2023: 
 
Møtebehandling 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø tar orienteringssak 1/23 Innvilget søknad om 
dispensasjon for skadeutbedring av nord/østre brygge - Store Torungen fyr,  
til orientering. 
 
Votering 
Enstemmig. 
 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø - vedtak 
Hovedutvalg for næring, kultur og miljø tar orienteringssak 1/23 Innvilget søknad om 
dispensasjon for skadeutbedring av nord/østre brygge - Store Torungen fyr,  
til orientering. 
 
 
 
 
 
 
 

Eventuelt 

Møteplan: 
Planlagte møter 21 og 22. 11.2023 endres til 1-dags møte: 21.11. 
Sted: Hotel Norge Dronningensgate, Kristiansand. 
Nestleder Ivar Bergundhaugen vil være møteleder. 

 
2-dagers møte legges derfor til: 18 og 19. januar 2024. 
Møtested: Arendal 
Tema: Bærekraftig reiseliv 
Presentasjon om arkiv- og museumsinstitusjon på Agder og Arkivsenter Sør 
Havforskningsinstituttet? 
 
Møtekalender 2024: 
18. januar 
14. mars 
11. april 
23. mai 
29. august 
19. september 
21. november 
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Representanten Hannah Teigland (H) stilte spørsmål om SOS Skagerak – 
innspill. 
Christina Milsom orienterte. 

 
Representanten Steinar Rørvik (Frp) stilte spørsmål om å om å invitere Norsk 
kjernekraft/flere aktører til hovedutvalget?  
 
 
 
 
 
 

 


